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JEGYZŐKÖNYV 

A VITSPORT Alapítvány kuratóriumi üléséről 

 

Időpont: 2023. október 20. 9:00 

Microsoft Teams értekezlet 

Jelen vannak: dr. Czirbus Tamás, Horváth Tibor, dr. Szilágyi József, Aradi János, Nemesházi 
László, Tomócsik-Solymos Gabriella, dr. Szentkereszty Ákos, Várhelyi Géza 

Az ülés kezdetén dr. Czirbus Tamás, a kuratórium elnöke (továbbiakban: CT) üdvözölte a 
megjelenteket, és megállapította, hogy a kuratórium 11 fős létszámából 8 fő jelen van, tehát 
határozatképes. Albert Zoltán, Bányai Balázs és Bárdos Béla előre jelezte, hogy nem tudnak 
részt venni a kuratóriumi ülésen. Felkérte Kuna-Várhelyi Rékát a jegyzőkönyv vezetésére, 
javaslatot tett a napirendre: a meghívó szerinti napirendi pontokat egészítsék ki a számviteli 
politika tárgyalásával. A kuratóriumi tagok a meghívó és annak későbbi írásbeli kiegészítése 
szerinti napirendi pontokat az alábbiak szerint elfogadták:  

Napirendi pontok: 

1. A VITSPORT Munkabizottság jelentése  
2. Tájékoztató a 2023.évi találkozók eddigi eredményeiről, a gazdálkodás helyzetéről  
3. A 75. évforduló megünneplése  
4. Szervezeti és Működési Szabályzat módosítás  
5. A VITSPORT Alapítvány számviteli politikája 
6. Egyebek 

 

1. A VITSPORT Munkabizottság jelentése 

Várhelyi Géza (továbbiakban VG): a megküldött írásos anyagok ismeretében arról kell 

beszélnünk, hogy hogyan dolgozzuk fel a jelentést. Tudomásul vesszük, hogy a VÁPB tárgyalta 

a jelentést, mely általános helyeslésre talált, és álláspontjának lényege az volt, hogy csak az 

iparági sporttársadalom véleményének megismerése után érdemes a mellékletekben 

található javaslatokról dönteni, ezért úgy határozott, hogy a javaslatokat egy későbbi 

időpontban ismét napirendre tűzi. 

A következő területeken tud a kuratórium érdemben hozzájárulni az előre lépéshez: 

1. Alapítványi célok jobb megismertetése, azok megvalósulásának elősegítése.  

2. Sokan a fiatalításban látják a jövő zálogát. Ezzel kapcsolatban is lehetnek az alapítványnak 

olyan eszközei és javaslatai, amelyek segíthetik a fiatalok érdeklődését felkelteni. 
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Az elkövetkező kuratóriumi üléseken egy-egy témát részletesebben feldolgoznánk, 

megvizsgálnánk, hogy mik azok a konkrét lépések, amiket az alapítványnak célszerű 

megtennie. 

CT: a határozati javaslat utolsó bekezdését lehagynám, egyebekben egyetértek. 

A kuratórium CT javaslatával egyetértett. 

dr. Szilágyi József (továbbiakban SZJ): fontosnak tartanám, hogy a kuratórium ezt a 

határozatot a Sportbizottság felé hivatalosan küldje meg, és kezdeményezek egy 

Sportbizottsági értekezletet a határozatban foglaltak megtárgyalására. 

A kuratórium SZJ javaslatával egyetértett és a következő határozatot hozta: 

5/2023. sz. határozat (egyhangú) 

A VITSPORT Alapítvány kuratóriuma áttekintette a Jelentés törzsanyagát és megállapította, 
hogy az abban foglalt célok szolgálata, feladatok meghatározása és végrehajtása 
többségében az iparág sportszakmai szervezetei, azaz a Sportbizottság (és közvetetten a 
sportági bizottságok), továbbá a Sportértekezlet munkáját igénylik. Ugyanakkor az 
alapítvány – jogalanyiságára, szervezetére és anyagi erőforrásaira tekintettel – egyes, a 
sportszakmaisághoz nem szorosan kapcsolódó területeken önálló kezdeményezésekkel is 
segítheti a Jelentésben meghatározott célok megvalósulását, illetve támogató 
közreműködésével megadhatja a szükséges anyagi és szervezeti segítséget a sportszakmai, 
illetve felsőbb irányítói kezdeményezések, döntések sikeres megvalósításához. 

A kuratórium önálló kezdeményezésekre az alábbi területeken lát lehetőséget: 

o az iparági sporttalálkozók ÁVSZ-ben lefektetett céljai hatékonyabb szolgálatának és  

o a fiatalítás megvalósításának elősegítése, 

Mindkét területre vonatkozóan a kuratórium a közeljövőben cselekvési tervet készít. 

 
2. Tájékoztató a 2023.évi találkozók eddigi eredményeiről, a gazdálkodás helyzetéről  
 

VG az előzetesen megküldött írásos anyagokhoz fűzött szóbeli kiegészítést: a focinál nem jól 

állapítottam meg a részvételi számokat: itt lehet, hogy negatív lesz az eredmény a tavalyi 

résztvevői létszámhoz képest. Összességében az idei részvételi szám 35-40 fővel lesz több, 

mint a 2022-es. Különösen a futás esetében fájó a nagy csökkenés (-83 fő), de a teke és a tenisz 

esetén is (-15 fő) jelentős. Örvendetes viszont, hogy az asztaliteniszezőknél, horgászoknál és a 

kajakosoknál jelentősen növekedett a részvevői létszám.  

Aradi János (továbbiakban AJ): a futás esetében véleményünk szerint virtuális a 

létszámcsökkenés: az iparági futók ott voltak, csak egy részük az egyidőben zajló Atomfutás 

más versenyszámaiban vett részt, tehát a sportolás megvalósult.  

Nemesházi László (továbbiakban NL): a Sportági Bizottságon belül mi is kerestük az okát a 

létszámcsökkenésnek. A tavalyi résztvevői szám kimagaslóan magas volt. Az idei találkozó nem 
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a megszokott időpontban került megrendezésre. 300 fő körül lehet a maximálisan várható 

részvételi szám.   

Tomócsik-Solymos Gabriella (továbbiakban TSG): sok olyan futó volt nálunk tavaly, akik 

eljöttek segíteni a rendezésben, és akkor már részt vettek a futásban is. Emiatt idén mi is 

kisebb létszámmal vettünk részt a Futó Találkozón. 

CT ezután a napirendi pont második feléhez, az alapítvány gazdálkodásához szólt hozzá: ugyan 

a részvételi költségek emelkednek, de ez szerencsére nem ijesztette el a cégeket, a trend jó. 

VG: a kamatbevétel jóval több lesz a tervezettnél. Az új belépők miatt a cégektől befolyó 

támogatás is emelkedett. Az SZJA 1%-okból beérkezett bevétel viszont a harmadára esett 

vissza, bár a tavalyi kirívóan magas volt. Lehetséges, hogy újítani kell az ezirányú 

kommunikációnkon. A kiadások tervszerűek. A költségek esetében (értékcsökkenés, beszerzés 

sor) a kitűntetés szobrainak pótlása miatt betervezett 500 000 forintra hívnám fel a figyelmet. 

Erre az „egyebek” napirendi pont alatt visszatérnénk. 

SZJ szerint nem érdemes a SZJA 1%-ából befolyó összeg kapcsán vérmes reményeket táplálni 

és túl sok energiát belefektetni, mert nagyon sok az alapítvány az iparágban.  

CT közvetítette az ülésen részt venni nem tudó Bányai Balázs javaslatát: a Tájékoztató Füzetek 

gyártási darabszámának csökkentését érdemes lenne megfontolni, mert nagyon sok marad 

meg vagy végzi a szemétben a találkozók után. Lehet, hogy a sportkoordinátorokon vagy a 

rendezőkön keresztül lenne érdemes terjeszteni a jövőben.  

VG: a jelentéshez kapcsolódóan beszélni kell a kommunikációnk hatékonyságáról. Először azt 

lenne célszerű megvizsgálni, jó-e a kiadvány tartalma, illetve a célközönség. Ezt követően 

határozható meg a darabszám. A következő kuratóriumi ülésen még időben vagyunk a döntést 

illetően, mert utána kezdjük el írni a 2024-es Tájékoztató Füzetet. 

NL: megéri foglalkozni a kiadvánnyal. A saját tapasztalatom az, hogy nincs nagy anyagi 

különbség aközött, hogy 150-et vagy 300 darabot rendelünk, mert szerkesztési költség így is – 

úgy is van. Azt támogatnám inkább, hogy a sportkoordinátorokon keresztül terjesszük, mert 

sok kidobottal találkozom én is.  

VG: igen, a szerkesztési költség az összköltség 25-30%-a, egy példány maximum 150 forintra 

jön ki. Egyetértek az elhangzottakkal. 

SZJ: a Forró Drót terjesztésével kapcsolatban van tapasztalatunk. Célzottan nagyobb 

hatékonysággal terjeszthető véleményem szerint, mintha a sportkoordinátoroknak adnánk, és 

ők tennék ki valahova a cégnél. Érdemes átvizsgálni a tartalmát is, bár én színvonalasnak és 

tartalmasnak találom. Erre a kiadványra szükség van a sportmozgalomban.  

CT összefoglalta a Tájékoztató Füzettel kapcsolatban elhangzottakat: szükség van rá, jó 

kiadvány, hogy milyen módon és darabszámban terjesszük, még további megvitatást igényel, 

következő kuratóriumi ülésen beszéljünk róla. 

További hozzászólás nem lévén a kuratórium a következő határozatot hozta: 
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6/2023. sz. határozat (egyhangú) 

A VITSPORT Alapítvány kuratóriuma a 2023. évi találkozók eredményeiről és a 2023. évi 

költségvetés várható teljesítéséről szóló tájékoztatót tudomásul veszi. 

 

3.  A 75. évforduló megünneplése 

VG: legutóbbi megbeszélésünk óta felmerült egy kérdés a jubileum dátumát illetően: a 

sporttalálkozók 75. évét ünnepeljük meg (2025), vagy az első találkozó 75. évfordulóját 

(2026)?  Szükséges lenne erről a kuratóriumnak állást foglalnia a további kommunikáció 

egyértelműsége érdekében. 

A januári kuratóriumi ülésen egy hosszú és egy abból vágott rövid film készítésének gondolata 

fogalmazódott meg. Az EVDSZ videósával és a paksi kommunikációs kollégákkal vettük fel a 

kapcsolatot és beszéltük át a lehetőségeket. Arra következtetésre jutottunk, hogy a hosszú 

videó megvalósítását nem javasoljuk. Sokakat nem kötne le egy 25-30 perces film. A mai kor 

emberéhez jobban passzoló közepes (6-8 perces), illetve rövid (2-3 perces) videó elkészítését 

javasoljuk. Megpróbáljuk elkészíteni a forgatókönyvet és az átadandó tartalomtól tehetnénk 

függővé, hogy melyik valósuljon meg.  

A jubileum megünneplésének időpontjával kapcsolatban CT, NL, SZJ is kifejtette véleményét, 

végül a kuratórium egyhangúan a 2026-os dátum mellett tette le a voksát.  

Horváth Tibor (továbbiakban HT) az ünneplés formájáról vetett fel gondolatokat. Lehetne egy 

központi rendezvény keretében ünnepelni, vagy akár az év folyamán a találkozók alkalmával 

több helyszínen és időpontban is. CT szerint a központi ünnepségnek jelentős költségvonzata 

lenne, melyet alaposan tervezni kell (meghívotti kör, helyszín, forma). NL szerint a VOTT ideális 

alkalom és helyszín lenne a központi ünnepség számára, mint a legrégebbi iparági 

sporttalálkozó. SZJ felhívta rá a figyelmet, hogy az ünnepség bármilyen formában valósul is 

meg, legyen megfelelő előkészítése, marketing tartalma, és ne legyen befelé forduló. 

A videó időtartamára vonatkozóan a kuratórium abban egyetértett, hogy a hosszú film 

megvalósításának ötletét elveti. Többen a rövid, 2-3 perces videó elkészítését támogatták (HT, 

NL), míg mások a közepes hosszúságúét (SZJ).  

CT elképzelhetőnek látja, hogy megfelelő forgatókönyv mellett elkészüljön a közepes, és abból 

megvágva a rövid videó is. Továbbította Albert Zoltán üzenetét, hogy nála rengeteg vhs és dvd 

áll rendelkezésre, amit felajánl digitalizálásra. Emlékeztetett arra is, hogy korábban felmerült 

egy kiadvány, könyv készítésének gondolata (akár támogatók bevonásával), mely tartalmilag 

lefedi a hosszú videó mondanivalóját. 

Végül CT összefoglalta a vita eredményét: a kuratórium egyetért abban, hogy a 2026-os évben 

ünnepli meg sportmozgalom 75. évfordulóját. A kuratórium a rövid és/vagy a közepes videó 

megvalósítását támogatja. Arról, hogy milyen formában valósul meg az ünnepség, később 

dönt.  
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4. Szervezeti és Működési Szabályzat módosítás  
 

CT: az SZMSZ módosítás fő indoka a kuratórium elnökének mentesítése az olyan aláírásoktól, 

melyek nem járnak kötelezettségvállalással. Ezért szeretnénk aláírási jogot adni az 

ügyvezetőnek az ilyen esetekre.  

VG: a többi módosítás csupán néhány hiba kijavítása, az SZMSZ szövege és a létező, 

megfelelően működő gyakorlat összehangolása. 

 SZJ: felvetette, hogy érdemes lenne a kuratóriumi tagok számát egy „-tól..-ig” intervallumban 

megadni. Többen megállapították, hogy az ilyen fogalmazás bejegyzése bíróságfüggő.  

VG hozzáfűzte, hogy érdemes lenne napirendre tűzni majd az Alapító Okiratot is.  

További hozzászólás nem lévén a kuratórium a következő határozatot hozta: 

7/2023. sz. határozat (egyhangú) 

A VITSPORT Alapítvány kuratóriuma a Szervezeti és Működési Szabályzat módosítását az 

előterjesztéssel egyezően elfogadta.  

 

5. A VITSPORT Alapítvány számviteli politikája 
 

VG: a könyvelőnk minden évben felülvizsgálja a számviteli politikánkat, most is ez történt. A 

tartalmi módosításra az értékpapír számlánk megjelenése miatt van szükség.  

Hozzászólás nem lévén a kuratórium a következő határozatot hozta: 

8/2023. sz. határozat (egyhangú) 

A VITSPORT Alapítvány kuratóriuma a Számviteli Politika módosítását az előterjesztéssel 

egyezően elfogadta.  

 

6. Egyebek 

VG tájékoztatta a kuratóriumot a következőkről: 

- A Magyar Szabadidősport Szövetséggel az előző kuratóriumi ülésen megbeszéltek 
szerint felvettük a kapcsolatot. E-mail-es megkeresésre nem reagáltak, telefonon 
hívtam őket, de azóta sincs fejlemény az ügyben. 

- Székhelyünkön, a Kunigunda utcában október 1-jével felújítás kezdődött, így irattárunk 
nem elérhető jelenleg. A feltétlenül szükséges iratokat elhoztam.  

- A kitűntetésünk tárgyi megvalósulása a beszerzések között szerepel a költségvetésben. 
A szobrok elfogytak, a szobrásznő elhunyt. Családjával felvettem a kapcsoltot, kaptunk 
is árajánlatot 150 000 Ft plusz ÁFA/db-ra (az eredeti beszerzési ár 23 000 Ft volt). Úgy 
gondolom, ennyiért nem ragaszkodunk a szoborhoz. Keressünk más tárgyat. 
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Nézelődtünk is már, és 40-50 000 forint értékben például szép Holllóházi porcelán 
vázák közül lehet választani. 

CT és SZJ is elmondta a véleményét a beszerzéssel és kiválasztással kapcsolatban, majd a 

kuratórium a következő határozatot hozta: 

9/2023. sz. határozat (egyhangú) 

A VITSPORT Alapítvány kuratóriuma több választási lehetőség megtekintése után kíván 400 

000 és 1 000 000 forint között értékben beszerezni 10 db olyan dísztárgyat, mely mind 

esztétikumában, mint minőségében alkalmas arra, hogy a „Sportért és az Iparági 

Kollégákért” kitűntetés tárgyi megtestesülése legyen. 

VG felhívta rá a figyelmet, hogy érdemes lenne felülvizsgálni a VITSPORT Alapítvány Alapító 

Okiratát. Több olyan kollégáról is tud, akik különböző okokból, de befejezni tervezik 

kuratóriumi munkájukat. Át kellene tekinteni a kérdést. Lehetne az Alapító Okiratban is olyan 

módosítást javasolni, ami gördülékenyebbé teszi a munkát, illetve a VTMSZ-nek segíteni 

abban, hogy kiket kérjenek fel a kuratóriumban való részvételre.  

HT: szeretném hivatalosan is megerősíteni, hogy év végével befejezem a kuratóriumi 

munkámat és a sportbizottsági tisztségemről is lemondok. 

CT: mindannyian nagyon sajnáljuk Bárdos Béla és Tibor távozását. Ugyanakkor a 

kuratóriumnak nem muszáj 11 főből állnia. Lehet, hogy a munka is gyorsabb kevesebb taggal. 

A kuratórium egyetértett azzal, hogy fiatalítani kell ilyen területen is a sportmozgalomban. SZJ: 

Érdemes körülnézni a sportkoordinátorok és sportági bizottsági tagok körében, ugyanakkor a 

megfelelő reprezentativitást biztosítani kell. dr. Szentkereszty Ákos javasolta a kuratóriumba 

a démászos dr. Kovács Mátét. 

VG: a következő kuratóriumi ülés a Sportértekezlet után esedékes. SZJ is egyetértett azzal, 

hogy az értekezlet dátumát minél hamarabb ki kellene tűzni.  

HT tájékoztatott róla, hogy a Budapesti Erőmű szokásos terme már nem biztos, hogy elérhető 

lesz, de megérdeklődi. 

CT: ebben az esetben az MVM székház földszinti konferenciaterme is megfelelő helyszínül 

szolgálhat a Sportértekezlet számára. 

További téma nem merült fel, ezért CT megköszönte a részvételt és a kuratóriumi ülést 
bezárta. 

 

Budapest, 2023. október 26. 

 

Összeállította:       Jóváhagyta: 

Kuna-Várhelyi Réka sk.     dr. Czirbus Tamás sk.  
jegyzőkönyv-vezető      a kuratórium elnöke 


